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В статье автор анализирует конституционные новеллы, касающиеся совершенствования конституци-

онного нормоконтроля в отношении законов субъектов Российской Федерации. В частности, подробно 

рассмотрен вопрос о расширении полномочий Конституционного Суда Российской Федерации в части 

превентивного нормоконтроля (ex ante), выявлены отдельные законодательные нестыковки, а также за-

тронут вопрос целесообразности упразднения конституционных (уставных) судов в субъектах Российской 

Федерации.
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In the article, the author analyzes the constitutional novelties concerning the improvement of the constitutional 

norm control in relation to the laws of the subjects of the Russian Federation. In particular, the issue of expanding 

the powers of the Constitutional Court of the Russian Federation in terms of preventive standard control (ex ante) 

was considered in detail, certain legislative inconsistencies were identified, and the question of the expediency of 

abolishing constitutional (statutory) courts in the subjects of the Russian Federation was also raised.
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